
Mødedatoer: 

10.08.22 – 20.09.22 – 25.10.22 – 6.12.22 – 10.01.23 (AN) – 08.02.23 (BE) – 15.03.23 –  

11.04.23 (AN) – 08.05.23 (BE) – 13.06.23 (KS) 

 

 

       

 

Nr. 3 - 2023 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Tirsdag den 11.4.2023  

kl. 17.15 

I PM2 

 

 

 

 
Afbud: Susanne de G., Anders, Annelene, Katrine 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Referent: AN 

Sang: Christian. 

Sang næste møde: AN 

  

Referat:  

  

  

22/23  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Der har ikke været afholdt elevrådsmøde. 

b) Ledelsen Nyt fra børnehaveklasserne:  

-Vi er nu færdige med overleveringen af kommende 

børnehaveklassebørn og har dannet 3 hold. 

-Den 3. maj har vi indskrivning, og det glæder vi os til. 

-Som det ser ud lige nu, så er der 2 klasser med 21 

elever i hver og 1 klasse med 22 elever. 

 

Nyt fra SFO: 

-Vi har igen haft en mindre omstrukturering, da en 

medarbejder fra børnehaveklasseholdet er blevet flyttet 

i grøn fløj efter sommerferien. Der kommer flere børn i 

2. og 3. klasserne end tidligere. 

Det betyder er der er en voksen på hver af 

børnehaveklasserne næste år. 

-Klubben holder fed fredag sammen med vores 3. 

årgang. 

 

Nyt fra Indskoling:  

Fokus på de nye elever. Der bruges energi på det. Der 

er ikke sket så meget siden sidst. 

 

Nyt fra mellemtrin:  

Basketdag har været fin. Udskolingen har solgt kage til 

mellemtrinnet.   

Der er fokus på, at den gode adfærd i mellemtrinnet 

skal blive mere ansvarsfuldt i fællesområdet. 

 

 

 



Mødedatoer: 

10.08.22 – 20.09.22 – 25.10.22 – 6.12.22 – 10.01.23 (AN) – 08.02.23 (BE) – 15.03.23 –  

11.04.23 (AN) – 08.05.23 (BE) – 13.06.23 (KS) 

 

Nyt fra udskolingen:  

Naturfagsprøvetrækning i dag med 9. årgang. Det gik 

så fint.  

Konfirmationer er i fuld sving nu. Der bliver både Blå 

mandag, men også to mandage, hvor vi samler de 

elever, der er konfirmeret uden for d. 8. maj. 

 

Nyt fra TAP 

Ny sekretær startet i dag. Vi glæder os meget over den 

ansættelse.  

MED-udvalget har lavet en trivselsundersøgelse, som 

lige er sendt ud. 

Pernille er snart tilbage fra Kongehøj skolen. 

Ny skoleleder på Kongehøj er fundet. 

 

Nyt fra medarbejderrepræsentant: 

Åbent hus planlægges i udskolingen, det er vigtigt for 

udskolingen, at det er hverdag, der vises frem.  

Mellemtrinnet er begyndt at besøge indskolingen som 

brobygning. 

Fagdage planlægges omkring 9. årgang. Eksamen 

fylder naturligt mere og mere.  

 15 min  

  

  

23/23  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter Mellemtrinnet er glade for deres besøg på 3. årgang. 

Udskolingen – og hele skolen – planlægger Åbent hus. 

b) Forældrevalgte Ingen bemærkninger. 

c) Formanden Ingen bemærkninger. 

10 min  

   

  

24/23  

Den gode overgang – og skole-

bestyrelsens rolle. 

Aftaler om 

modtagelse til 7. 23-24.almen (003).docx

Aftaler om afgivelse 

og modtagelse af elever fra 3.  til 4. årgang. 2023-24.2.udg_.doc

Aftaler om afgivelse 

og modtagelse af spec.kl.elever fra mltrin til udsk. 2023-24.18.03.23.doc
 

Jørgen 

Nye aftaler for modtagelse af nye elever er lavet, så 

derfor omdeling af opdateret plan ved aftenens møde.  

PR gennemgår planen for de aftaler, der er lavet for 

hhv. specialklasser og almene klasser. 

 

Drøftelse af, hvordan vi kan få forældre til at fastholde 

interessen om de ældste klassers trivsel. 

Skolebestyrelsen kunne være med gennem trivselsråd 

eller velkomstmøder 7. årgangs forældre.  

 

Vi skal være opmærksomme på, at elever ikke 

nødvendigvis har lyst til arrangementer med forældre. 

De er ved at være unge.  

 

Skolebestyrelsen kunne også hjælpe trivselsrådene 

godt i gang. 

 

Skolebestyrelsen kunne også tage fat i trivselsrådene 

på 6. årgang. 
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Elevrådet kan også være med til at fremme, at det er 

fedt, at forældre vedbliver at holde interesse.  

 

Præsentation af lærere til forældre, så man som 

forældre får et bedre overblik på, hvilke lærere, der 

skal have de enkelte klasser. 

Skolen arbejder videre på, hvordan denne præsentation 

kan gøres bedre evt. skriv i august. 

 

Aftaler:  

- Skolebestyrelsen deltager i 7. årgangs 

forældremøde efter sommerferien. 

- Elevrådet drøfter, hvordan forældrene i højere 

grad kan inddrages, så vi kan forstærke 

forældresamarbejdet.  

- Næste år samles forældrene på 6. årgang for at 

drøfte, hvordan vi sikrer, at forældrene fortsat 

samles omkring skolen. 

- Lederne drøfter, hvordan vi kan få større 

synlighed i forhold til lærerne i udskolingen 

(fulde navn og evt. billede) på alle klassens 

lærere. 

20 min  

  

25/23  

Status Aabenraa Pay. 

Pernille 

Der er kommet et bedre og større udbud i boden. Det 

opleves meget positivt. Omsætningen er cirka dobbelt 

så stor som sidste år. 

Kortet Aabenraa Pay afdækker det halve af den 

indtjening, der er. Vi kan dermed se, at kortet bliver 

brugt, og det må også anses som succes.  

 

Der er lønninger til to personer, når vi har boden i 

skolen, så den indtjening, vi har, ballancerer bedre nu.  

 

Drøftelse af, om elevhjælp i boden også bør inddrages. 

Der er læring i praksisfaglighed. Fordele og ulemper 

blev kort berørt. 

 

10 min.  

  

  

Pause med spisning  

10 min 

 

Der er mulighed for, at eleverne kan gå 

før eller efter pausen, hvis de ønsker 

det. 

Eleverne valgte at sige tak for nu. 

  

  

26/23  

Planlægning fremlæggelse af 

årsberetning 2023 – evt. i forbindelse 

med åbent hus den 19. april. 

Årsberetningen laves som plakat. Den offentliggøres 

ved Åbent hus d. 19. april. Desuden lægges den ud på 

AULA. 
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Drøftelse af aftaler om det årlige 

forældremøde fremadrettet. 

 

 

 

 

Jørgen 

Drøftelse af, hvilket arrangement, der kunne laves for 

forældre på Hærvejsskolen, som er arrangeret af SB, 

hvor støtteforeningen også er en del.  

 

Koncert, som mulighed, er en ide? 

 

Aftaler: PR undersøger mere omkring en evt. koncert. 

20 min  

  

  

27/23  

Skolens venner: Vi er klar til at 

modtage flere skolevenner. 

 

 

 

 

 

 

Pernille 

Skoleven i 5.c er allerede etableret. 

PR skriver noget om skolevenner i Kometbladet. PR har 

haft møde med Skolens venner, og derefter truffet 

aftale om, at vi gerne vil være med. 

Der bliver spurgt til, om SFO også kan få en skoleven. 

Det kan de godt. 

Indtil videre skal det lige ’løbes i gang’. Den næste 

skoleven er ønsket i 0.b. 

 

10 min  

  

  

28/23  

Forældremøder i næste skoleår: Aftaler 

om, hvad der skal siges af 

skolebestyrelsen til forældremøderne i 

august-september – og hvem, der har 

ansvaret for evt. oplæg. 

Udsættes til næste gang. 

 

15 min  

  

  

29/23  

Evt. Hvordan er Skolebestyrelsen synlig ved Åbent hus? 

 

Skilte på alle medlemmerne. Jørgen lægger dem på 

kontoret. 

5 min  

  

  

 Punkter til senere møder: 

Er der principper, vi mangler? 

 

Værdiregelsæt opdateret med ordensregler. Efterår. 

Princip for lektier eller hjemmearbejde. Efterår. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


